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De Nederlandse samenleving kan
niet zonder een volkspartij als het
CDA, die de mens centraal zet en
niet de staat of de markt. De kiezer
zal dat opnieuw gaan erkennen als
wij als CDA-ers vol vertrouwen,
recht uit het hart, en met de
bereidheid om diepe meningsver-
schillen bij te leggen, vastberaden
onze boodschap blijven uitdragen.
Ik noemde de bijeenkomst indruk-
wekkend, wat niet in het minst
veroorzaakt werd door de fraaie
historische omgeving van de zes
eeuwen oude kerk. De kerk die in
de 17e eeuw de springplank was
van de ‘Pilgrims’, die mede de
grondslag legden van het huidige
Amerika. Maar ook de inspireren-
de speeches van Liesbeth Spies en

van Jan Kees de Jager waren een
warme ondersteuning voor iedere
CDA-er die de schouders er onder
wil zetten. Zoals Liesbeth het uit-
drukte: “Veel mensen zeggen: het
is voor het CDA bij de verkiezingen
voor Provinciale Staten erop of
eronder, maar nee, het is erop en
erover!” Ik vind dat we dit soort
inspirerende gebeurtenissen meer
met elkaar moeten delen. Volgend
jaar wil ik graag samen met enkele
nieuwe, jonge of juist bijzonder
lang trouwe, gewone leden naar
zo’n bijeenkomst gaan.
Ik wil op alle leden een warm
beroep doen om zich betrokken te
voelen bij de campagne voor de
provinciale verkiezingen. Niet
alleen omdat wat er in de provin-

VAN DE VOORZITTER:

Voor nu en de komende generaties
De nieuwjaarsbijeenkomsten zitten er weer op. Persoonlijk
vond ik de CDA Nieuwjaarsbijeenkomst van provincie en de
afdeling Rotterdam, in de Pelgrimvaderskerk in Delfshaven,
indrukwekkend. Zoveel betrokken CDA-ers, die ondanks
teleurstellingen en de grote dilemma’s van het vorig jaar,
met veel gedrevenheid weer aan de slag willen gaan.
Omdat we in ons hart voelen dat we in de politiek een
onmisbare factor zijn. Niet onmisbaar omdat we de wijs-
heid in pacht hebben, maar nodig omdat wij denken vanuit
de burger, die zijn eigen talenten moet kunnen ontwikke-
len, maar die ook behoed wordt door zijn medeburgers 
en zonodig de overheid als het hem of haar tegenzit. 
Dat is een wezenlijk andere benadering dan de liberale of
de socialistische benadering. 

cie gebeurt voor ons dagelijks
leven in Leidschendam-Voorburg
veel impact heeft, maar ook omdat
de uitslag van de verkiezingen van
grote betekenis is voor de toe-
komst van het CDA. Zet voor U zelf
nog eens op een rijtje waarom het
er toch toe doet dat het CDA een
belangrijke schakel in de
Nederlandse samenleving is, en
draag die boodschap uit naar de
mensen in Uw omgeving.
Waarschijnlijk had en heeft een
aantal leden van onze afdeling en
een deel van ons kiezerspotentieel
zijn aarzelingen bij de gekozen
koers in de landelijke politiek. Als
zij er om die reden aan denken om
maar niet te gaan stemmen voor
de provinciale verkiezingen, wil ik
ze toch vragen een afweging te
maken in het licht van de langere
termijn en de komende generaties:
laten wij zorgen dat onze jongeren
zich over tien jaar ook kunnen
aansluiten bij een krachtige, leven-
de, christen-democratische bewe-
ging, zodat zij dan, in een mogelijk
nog complexere samenleving, de
maatschappelijke dilemma’s kun-
nen tegemoet treden vanuit een
sterk christen-democratisch zelfver-
trouwen. Ook daarvoor is Uw stem
op 2 maart van betekenis.

Jan Veringa,
Voorzitter bestuur CDA
Leidschendam-Voorburg           

Van alle markten thuis

Bouw- en aannemersbedrijf

Nieuwbouw  Renovatie/Onderhoud  Verbouwingen

De Tol 8, Postbus 1175, 2260 BD  Leidschendam
Tel. 070 - 301 47 00, Fax 070 - 301 47 77

HERENSTRAAT 34 - 2271 CH  VOORBURG
TEL.: 070-3 86 41 61

www.kersbergenschoenen.nl

Projectstoffering   -   Interieurverzorging   -   Slaapcomfort
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Campagne Provinciale
Statenverkiezingen.
Help mee!
Op 2 maart a.s. is de verkiezing van de leden van de
Provinciale Staten. Het CDA heeft bij de nieuwjaarsreceptie
in Lelystad op zaterdag 15 januari jl. de campagne officieel
afgetrapt. 

Provinciale Staten (PS)

In de provincie Zuid-Holland heeft
onze partij momenteel 13
Statenleden (van de 55 te verdelen
zetels). De afgelopen vier jaar heb-
ben we in PS een aantal punten
bereikt voor onze gemeente, zoals
het behoud van het groene karak-
ter van de Vlietzone, een veilige
waterberging in de Nieuwe
Driemanspolder en de aanleg van
nieuwe fietspaden in en rond onze
gemeente.

Uiteraard hopen we ook dit jaar op
een goed resultaat voor het CDA in
het algemeen en het CDA Zuid-
Holland in het bijzonder. Met een

sterk CDA op provinciaal niveau is
het makkelijk om onze lokale pun-
ten te realiseren: zoals de verster-
king van het OV-knooppunt in
Voorburg, het behoud van land-
bouw als economische drager en
het behoud van het groen in onze
gemeente. 

Campagne
Ook in Leidschendam-Voorburg
gaan we weer campagnevoeren!
Liesbeth Spies is onze provinciale
lijsttrekker en zij bezoekt onze
gemeente op 3 februari, waar ze
aanwezig zal zijn op onze eigen
nieuwjaarsbijeenkomst. Uiteraard
gaan onze actieve leden weer

Uitnodiging Algemene
Ledenvergadering 18 april 2011

enthousiast campagne voeren. Op
dit moment staan 26 en 28 februari
en 1 en 2 maart gereserveerd voor
campagneactiviteiten. Uiteraard
kunnen wij uw hulp daarbij goed
gebruiken!

Meehelpen?
Heeft u ideeën voor de campagne
of wilt u zelf meehelpen bij één
van onze campagnedagen? 
Laat het weten aan de leden 
van het campagneteam via: 
vanglansbeek@casema.nl 
(Ernst van Glansbeek) of
jh.geurts@leidschendam-voorburg.nl
(Hans Geurts). 

Het allerbelangrijkste is echter dat
u gaat stemmen op 2 maart a.s.
Stem CDA! Het CDA Leidschendam-
Voorburg rekent op uw stem!

Het campagneteam

Voor het CDA is de campagne
vroeg begonnen.

Beste CDA-leden,

Op 18 april a.s. hopen we weer de voorjaars-ALV te
kunnen houden, ditmaal in zalencentrum ‘de
Koningshof’ aan de Bruinings Ingenhoeslaan te
Voorburg. Centraal op de voorjaars-ALV staan twee
onderwerpen: het rapport ‘Verder naar de klap’ van de
commissie Frissen en de discussie over de kerntaken
van de gemeente.

Het rapport ‘Verder na de klap’, is in november gepu-
bliceerd door de commissie Frissen, genoemd naar de
Limburgse gouverneur die het onderzoek leidde dat
betrekking heeft op het hoe en waarom van de verkie-
zingsnederlaag in juni 2010. Het rapport biedt voor-
stellen en perspectieven met betrekking tot de toe-
komstige koers en organisatie van het CDA. In de
maand maart worden over het rapport z.g. ‘huiska-
mergesprekken’ georganiseerd, waarvoor iedereen
wordt uitgenodigd en waarover u elders in deze Appèl
meer kunt lezen. De uitkomsten van deze gesprekken
zullen op de ALV nader worden besproken en bedis-
cussieerd. Met het oog op de noodzakelijke bezuini-
gingen, die de gemeente Leidschendam-Voorburg ook
hard zullen raken, is in de gemeenteraad een discussie
op gang gekomen over de vraag welke taken nu
eigenlijk als kerntaken van de gemeente moeten wor-
den beschouwd en welke niet. De CDA-fractie wil hier-
over graag met de leden in discussie, mede met het

oog op de voorjaarsnota die na de ALV in de gemeen-
teraad op de agenda staat. Alle reden dus om aanwe-
zig te zijn op de Algemene ledenvergadering van de
CDA-afdeling, op 

Maandag 18 april a.s. 
In zalencentrum “de Koningshof” (Koningkerk) 
Bruinings Ingenhoeslaan (hoek Kon. Julianalaan) 
te Voorburg
Aanvang 20.00 uur.
Agenda
opening en mededelingen
Verslag vorige ALV
Jaarverslag
Financieel verslag
Benoeming bestuursleden Karin v.d. Velden en
Joost de Witte
Rapport ‘Verder na de klap’: uitkomsten huiskamer-
gesprekken
Pauze
Kerntaken gemeente
Rondvraag
Sluiting met drankje na afloop

Wij hopen u weer in groten getale te ontmoeten!
Namens het bestuur,

Atze Dijkstra,
Secretaris 
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Op weg naar de Statenverkiezingen
op 2 maart 2011

Graag maak ik gebruik van de uitnodiging
om me via dit ledenblad aan u voor te stel-
len. Dan weet u iets beter wie ‘uw’ lijsttrek-
ker voor de Provinciale Statenverkiezingen
voor het CDA in Zuid-Holland is.

Mijn naam is Liesbeth Spies, geboren en getogen in
Alphen aan den Rijn. Ik ben 44 jaar, getrouwd en moe-
der van twee dochters. Van 2002 tot juni 2010 ben ik
lid geweest van de Tweede Kamer. Als woordvoerder
namens de fractie op thema’s als duurzaamheid,
binnenlandse zaken en sociale zaken heb ik gepro-
beerd de uitgangspunten van het CDA tot uitdrukking
te laten komen in de keuzes die we als fractie maak-
ten. In de periode van 2006 tot 2010 was ik ook vice-
voorzitter van de fractie. 

Al vrij vroeg in 2010 is mij gevraagd me kandidaat te
stellen voor het lijsttrekkerschap voor de verkiezingen
van provinciale staten. Asje van Dijk had besloten dat
bij na acht jaar wilde stoppen. Ik heb volmondig ‘ja’
gezegd tegen dit verzoek en ben al op 22 april 2010
gekozen als lijsttrekker.En dan begint het natuurlijk
pas: werken aan een verkiezingsprogramma, een kan-
didatenlijst en kennis maken met alles en iedereen in
onze provincie. Inmiddels hebben we bijna alle 73
afdelingen bezocht en zijn we ongeveer net zoveel
werkbezoeken verder. Een boeiende ontdekkingsreis
en een voorrecht om op deze manier je eigen provin-
cie nog beter te leren kennen! Gaandeweg krijg je dan
ook een steeds beter beeld van wat er leeft en op
welke punten we in ons programma en in onze cam-
pagne accent willen leggen. Door ons uitgebreide ver-

kiezingsprogramma lopen een aantal belangrijke
‘groene draden’:

1. We kiezen voor het versterken van dorpen en 
steden. Het CDA is niet alleen voor boeren en 
buitenlui, maar voor álle burgers en ondernemers.

2. We zoeken naar verbinding. We hebben elkaar
nodig: stad en platteland; oud en jong; 
allochtoon en autochtoon.

3. We kiezen voor kwaliteit in de schaarse ruimte,
voor schoon, duurzaam en mooi.

4. We staan voor een ondernemend Zuid-Holland.
5. We geven prioriteit aan mobiliteit.
6. We staan voor een solide financieel beleid. 

Kortom prachtige ambities die voortbouwen op de
resultaten die mede dankzij het CDA de afgelopen
jaren zijn gerealiseerd. Ik wil daar graag mee naar de
kiezers in Zuid-Holland. We gaan deze campagne voe-
ren met veel CDA’ers, zowel lokaal als nationaal, met
ministers, met kandidaten en met leden van onze 73
afdelingen in Zuid-Holland. We gaan in februari de
straten groen kleuren en in gesprek met kiezers. 
We doen er alles aan om zoveel mogelijk mensen te
‘verleiden’ in elk geval te gaan stemmen. Dat is van
extra belang vanwege de samenloop met de 
krokusvakantie. 
Ik ben ervan overtuigd dat we met een goede bood-
schap en een enthousiast team het vertrouwen van
veel kiezers kunnen winnen. Daar hebben we uw
inzet hard bij nodig. Doet u mee?

Liesbeth Spies,
CDA-lijsttrekker Provinciale Statenverkiezingen

CDA-kandidaten voor de Provinciale Statenverkiezingen in Zuid-Holland
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Tijdens de laatste algemene ledenvergadering van CDA
Leidschendam-Voorburg op 4 november 2010 heb ik een
toelichting mogen geven op het toen nog concept-verkie-
zingsprogramma van CDA Zuid-Holland. Voor een zaal vol
met enthousiaste, geïnteresseerde CDA-leden, dus voor mij
een waar genoegen. 

Zo is er in de afgelopen 4 jaar 110
kilometer fietspad aangelegd,
waaronder het Zijdepad in
Leidschendam-Voorburg als onder-
deel van de snelfietsroute. En als
het aan het CDA ligt, komt daar
de komende 4 jaar nog eens 110
kilometer bij. Wij geven daarbij
prioriteit aan fietspaden in recrea-
tiegebieden en aan snelfietsrou-
tes, zoals tussen Leiden en Den
Haag (Velostrada en Via 44). 

Daarnaast hebben we ervoor
gezorgd dat de Vlietzone zo groen
mogelijk blijft, zodat het er aan-
trekkelijk wonen en recreëren is
met respect voor de historische
omgeving.  Landgoederen zijn
voorzien van een biotoop, een
soort buffer, waardoor dit waarde-
volle culturele erfgoed wordt
bescherming. Ook is er werk
gemaakt van de Nieuwe
Driemanspolder. Verder hebben
we extra inzet gepleegd om de
verrommeling tegen te gaan.
Oude bedrijventerreinen zijn
opgeknapt en verspreid liggende
kassen zijn opgeruimd. Er zijn dus
flinke stappen gemaakt, maar we
zijn er nog niet. 

Daarvoor is het van groot belang
dat het CDA ook de komende 4
jaar goed vertegenwoordigd is in
Provinciale Staten. Ik en alle kandi-
daten met mij zullen zich daar
volop voor inzetten. Maar dat
kunnen wij niet zonder u. Alleen
samen kunnen we zorgen voor
een mooi resultaat voor het CDA
op woensdag 2 maart 2011. 
Ik hoop u in de campagne 
(wederom) te mogen begroeten!

Marischa Kip
Kandidaat-Statenlid 
CDA Zuid-Holland

Hoe meer CDA, hoe mooier
Leidschendam-Voorburg

Voor degenen die daar toen niet
bij aanwezig waren, zal ik mijzelf
nog even introduceren.  Mijn naam
is Marischa Kip. Ik ben 32 jaar en
woon sinds mijn 18e in Zuid-
Holland. Eerst als student in Leiden
en daarna in Den Haag, waar ik nu
woon. In het dagelijks leven ben ik
advocaat bij een middelgroot
advocatenkantoor. Sinds februari
2008 ben ik ook Statenlid. Ik zit in
de commissie mobiliteit, kennis en
economie en in de commissie
bestuur en middelen. Voor de
komende verkiezingen sta ik op
een mooie vierde plek op CDA-lijst,
de hooggeplaatste kandidaat uit
de regio.  

De provincie is niet de meeste
bekende bestuurslaag, maar gaat
wel over belangrijke zaken. Daarbij
kunt u denken aan ruimtelijke
ordening, inrichting van het lande-
lijk gebied (waaronder recreatiege-
bieden), mobiliteit, regionale eco-
nomie en cultureel erfgoed. Dat
klinkt u misschien wat abstract in
de oren, maar de provincie en in
het bijzonder het CDA in
Provinciale Staten is dichter bij huis
dan u denkt. 

Marischa Kip

Waterberging in de Nieuwe Driemanspolder vergroot de veiligheid. 
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Pr. Bernhardlaan 226, Voorburg
Tel. 070 386 42 45

Kon. Julianaweg 9, Leidschendam
Tel. 070 301 88 90

Al jaren wordt er in de gemeenteraad gesproken over het idee om de gemeentelijke organi-
satie zoveel mogelijk op één plek te huisvesten. De noodzaak is voor het CDA duidelijk dat
om efficiënter en goedkoper te werken, ambtenaren meer geclusterd bij elkaar moeten zit-
ten. Daardoor ontstaat ook een betere dienstverlening naar de inwoners toe.

Gemeente moet regie houden over
eigen huisvesting

6

Centrale huisvesting
Besluitvorming over het onder-
werp Centrale Huisvesting was
hard nodig in het belang van de
stad en in het belang van alle men-
sen die voor de gemeente werken.
We zijn als CDA-fractie dan ook blij
dat dit nieuwe College van
Burgemeester en Wethouders met
een unaniem voorstel is gekomen.
Dit getuigt van bestuurlijke moed
en verantwoordelijkheid. De afge-
lopen jaren hebben we aangege-
ven dat we een besluit willen dat
kan rekenen op een grote meer-
derheid in de Raad en dat bete-
kent niet de helft plus één; draag-
vlak is onontbeerlijk bij zo’n groot
besluit. Nu is er een groot draag-
vlak in de Raad om een variant uit
te werken waarbij aanbouw plaats-
vindt bij de gemeentelijke gebou-
wen aan de Koningin
Wilhelminalaan in Leidschendam.
De monumentale villa aan de
Koningin Julianaweg zal behouden
blijven.

Verkiezingsprogramma
In mijn bijdrage in de Raad heb ik
de uitgangspunten die we in ons
verkiezingsprogramma hadden
voor centrale huisvesting, uitge-
breid toegelicht. Die uitgangspun-
ten waren dat er moet worden
gestreefd naar een doelmatige en
sobere huisvesting voor het
gemeentelijke apparaat. Verder
verdient het de voorkeur om
gemeentebestuur en ambtenaren
zoveel mogelijk samen te huis-

vesten. Volgens ons verkiezingspro-
gramma moeten de historische
panden Swaensteijn en Kropholler
voor een publieke functie behou-
den blijven. En tot slot wil het CDA
dat een goede dienstverlening met

behulp van servicepunten gegaran-
deerd blijft. Een versterking van de
digitale dienstverlening blijft daar-
bij van belang.

Aandachtspunten
Regelmatig hebben we de afge-
lopen tijd de vraag gekregen waar-
om de gemeente niet kan blijven
zitten in al die verschillende
gebouwen. Het is echter zo dat

nietsdoen geen optie is. De gebou-
wen zijn op een aantal punten
flink verouderd en er zijn investe-
ringen van miljoenen euro’s nodig
in het kader van arbeidsomstandig-
heden van de werknemers en van
de duurzaamheid.
Omdat in het Collegeprogramma
de afspraak was gemaakt dat de
gemeente ofwel een bestaand
pand zou kopen of huren ofwel
zou kiezen voor een variant van
aanbouw bij de bestaande panden
in Leidschendam, is nu verder niet
meer gekeken naar de variant van
de bouw van een totaal nieuw
pand, waar we als CDA ook op
tegen waren. Van de varianten die
over waren, hebben we als fractie
gekozen voor het uitwerken van
de variant waar de gemeente zelf
het beste de regie over kan voeren.

We hebben extra aandacht
gevraagd voor de parkeerdruk in
het Raadhuiskwartier in
Leidschendam, naar aanleiding van
de zorgen van omwonenden van
de Wilhelminalaan. De parkeer-
druk mag door de aanbouw niet
omhoog gaan en het College moet
komen met duidelijke oplossingen
om een verhoging van de P-druk te
voorkomen. Tweede aandachts-
punt van de fractie betreft het
niveau van gemeentelijke voorzie-
ningen voor onze Voorburgse
inwoners. Het College moet kijken
wat de behoeften zijn in Voorburg
en onderzoeken of een servicepunt
nodig en mogelijk is.

Juliette Bouw
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betrekken in discussiebijeenkom-
sten met de leden over de koers en
de organisatie van de partij. De
CDA-afdeling Leidschendam-
Voorburg wil hiertoe z.g. ‘huiska-
merbijeenkomsten’ organiseren,
op maandag 14 maart en dinsdag
22 maart a.s. in een nader te 
bepalen huiskamer bij één van de
leden. U kunt zich voor één van de
avonden voor 1 maart opgeven bij
de secretaris, Atze Dijkstra, via
atzepierdijkstra@hotmail.com.

Het is niet de bedoeling dat we op
deze avonden de electorale crisis
binnen het CDA gaan oplossen,

wel willen we een inspirerende
avond met elkaar hebben en een
actief gesprek aangaan over inhou-
delijk-politieke zaken, personen en
beginselen. Het is de bedoeling dat
we de uitkomsten van de discussie
terugkoppelen op onze ALV in
april, waarvoor u een uitnodiging
elders in deze Appèl aantreft. Ik
nodig u van harte uit voor de huis-
kamergesprekken, locatie en
groepsindeling wordt na 1 maart
bekendgemaakt.

Jan Veringa
Voorzitter bestuur CDA
Leidschendam-Voorburg

Doe mee!
Huiskamerbijeenkomsten
Na de verkiezingsnederlaag van
juni vorig jaar heeft een commis-
sie, onder leiding van de
Limburgse Gouverneur (CdK)
Frissen, onderzoek gedaan naar de
achterliggende redenen en oorza-
ken van de tegenvallende uitslag
voor het CDA. Het rapport van de
commissie-Frissen, genaamd
“Verder na de klap”, is te downlo-
aden via de website van het CDA,
www.cda.nl/bibliotheek/evaluatie-
rapport.

De landelijke partijleiding van het
CDA heeft de CDA-afdelingen
opgeroepen om dit rapport te

Koningin Julianalaan 267
Klaverweide 70
Van Arembergelaan 72
Herenstraat 106, Voorburg  tel. 070 - 386 45 03

Links, rechts, liberaal,
brood eten we allemaal

Klink’s bakkerij Patisserie Chocolaterie

Damlaan 30   Leidschendam   Tel. 070 - 327 42 75
Bezorging door geheel Leidschendam

Mogelijke aanbouwlocatie in Leidschendam. 

7

Waarom uitwerken optie variant
aanbouw in Leidschendam?
Uit de stukken die we van het
College kregen, bleek dat in de
variant van aanbouw in
Leidschendam er de minste risico’s
voor de gemeente waren in de
financieel moeilijke tijden die ons
te wachten staan. De financiële
risico’s en de risico’s voor en tijdens
het bouwproces zijn zelfstandig

beheersbaar door de gemeente.
Wat voor de fractie meeweegt, is
dat de verkoop van de huidige
panden bij het geheel betrekken
van een ander gebouw, zorgt voor
grote risico’s bij de verkoopop-
brengst. De huidige panden
Swaensteijn en Kropholler zijn
geen courante panden onder
andere vanwege de bestemming
voor maatschappelijk doeleinden.

Het is onwaarschijnlijk dat met de
huidige bestemming panden direct
worden overgenomen tegen
marktwaarde bij vertrek van de
gemeente uit de panden. Er staat
al veel kantoorruimte leeg in onze
gemeente. Door het behoud van
panden vindt geen kapitaalsvernie-
tiging plaats. De risico’s in de vari-
ant aanbouw liggen dan ook bij de
investeringskosten en die zijn
beheersbaar door de gemeente.

Al met al is nu met een zeer grote
meerderheid in de Raad gekozen
voor het uitwerken van een variant
van aanbouw aan de Wilhelmina-
laan in Leidschendam, omdat de
gemeente de regie kan houden
over gebruik, staat van onderhoud
en bestemming van de panden.
Het houden van regie betekent
ook regie over de parkeerdruk en
regie over het inrichten van een
servicepunt in Voorburg. En dat
zijn punten die we als CDA-fractie
zwaar laten wegen.

Juliette Bouw
Voorzitter gemeenteraadsfractie
CDA Leidschendam-Voorburg
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Verantwoord vooruit
Het coalitieakkoord van VVD, CDA,
PvdA en D66 bevat de hoofdlijnen
voor het gemeentebeleid in de
jaren 2010 – 2014 onder de naam
“Verantwoord vooruit”. Dat bete-
kent dat het College van B&W haar
verantwoordelijkheid moet nemen.
Wij gaan dus kritisch naar het
gemeentelijk takenpakket kijken
en werken toe naar een kleinere,
meer efficiënte ambtelijke organi-
satie. Daarbij snijden wij ook ‘in
eigen vlees’ en hebben nu al aan-
gegeven 7 miljoen van de benodig-
de 25 miljoen op de eigen organi-
satie te willen bezuinigen. 

Voorbereidingen 
Voorjaarsnota 2011
Achter de schermen is het College
al geruime tijd bezig met de voor-
bereiding van de kerntakendiscus-
sie. Alle gemeentelijke activiteiten
waar geld mee is gemoeid, zijn de
afgelopen maanden onder de loep
gelegd. Zijn ze wettelijk verplicht?
En zo ja, voldoen we nu aan de
minimumeis of doen we meer dan
de wet voorschrijft? En zo ja, hoe-
veel meer en wat kost dat? Die
zaken zijn objectief in kaart
gebracht. Van daaruit doet het
College in de Voorjaarsnota 2011

gevonden, is veiligheid, behoud
van betaalbare voorzieningen,
zorg en onderwijs. Heeft u een
goed idee waarop de gemeente
kan bezuinigen, mail dan naar 
verantwoordvooruit@
leidschendam-voorburg.nl

Gemeentelijke informatie 
digitaal
Inwoners zelf hebben een rol om
op de hoogte te blijven van deze
discussie. Ook de gemeente scha-
kelt steeds meer over op internet
en nieuwsbrieven via de website.
In de wekelijkse gemeenterubriek
in de krant wordt aangekondigd
wanneer er een nieuwe nieuws-
brief op de website beschikbaar is.
Naast informatie via de website wil
het College ook andere kanalen
beter gaan benutten, zoals de
wijkplatforms. Alle informatie over
de kerntakendiscussie staat op
www.leidschendam-voorburg.nl/
Verantwoordvooruit.html

In gesprek met Uw 
CDA-wethouder en fractie
In het kader van de kerntakendis-
cussie hebben op 19 en 26 januari
de fracties in de raadsvergadering
uitgesproken welke gemeente zij
willen in 2018. De uitkomst hiervan
geeft mede richting aan de keuzes
van het College. De raadsfracties
zullen in gesprek gaan met veren-
gingen, instellingen en inwoners
over de voorgenomen bezuinigin-
gen. CDA-fractie en Bestuur zullen
dit ook doen. Er komt een CDA
Algemene Ledenvergadering over
de bezuinigingen. Hier kunt U als
CDA-lid opnieuw uw stem laten
horen. Maak er gebruik van om
daar uw CDA-wethouder, fractie-
voorzitter, fractieleden en bestuur-
sleden aan te spreken. Heeft U een
goed idee, laat het mij als CDA-
wethouder per e-mail weten !.  

Peter van Ostaijen
wethoudervanostaijen@
leidschendam-voorburg.nl

voorstellen aan de gemeenteraad,
op basis van de vraag: “Wat voor
gemeente wil Leidschendam-
Voorburg zijn in 2018?”. 

Gemeenteraad
Het College is verantwoordelijk
voor de fase tot aan de
Voorjaarsnota, die op 1 mei 2011
beschikbaar komt. Daarna is de
Raad aan zet. Dat hebben College
en Raad met elkaar afgesproken.
In de Voorjaarsnota 2011 komen
de voorstellen van het college, het
benodigde geld en de betekenis
ervan voor de stad samen. Om de
raad de gelegenheid te geven hier-
over met verenigingen en instellin-
gen in gesprek te gaan, verschijnt
de Voorjaarsnota op 1 mei 2011.
De Raad besluit op 21 juni over de
Voorjaarsnota. De tijd daartussen
kan de Raad gebruiken voor over-
leg met de stad. 

Denk vooral ook mee!
De inwoners konden op de
gemeentelijke website een enquê-
te invullen en aangeven wat zij
belangrijk vinden en waarin de
gemeente moet investeren. Ruim
400 inwoners hebben van deze
mogelijkheid gebruik gemaakt.
Wat vooral belangrijk wordt

“En wat voor een
gemeente wil het CDA?”

Leidschendam-Voorburg is altijd een financieel gezonde
gemeente geweest, en om dat zo te houden moet de
gemeente stevige maatregelen nemen. De crisis zorgt
ervoor dat gemeentelijke inkomsten vanuit het Rijk dalen.
Om de begroting op langere termijn sluitend te houden, is
een bezuiniging van 25 miljoen afgesproken, die gereali-
seerd moet zijn in 2018. De plannen om te bezuinigen wor-
den op dit moment door het College voorbereid. Het is van
belang dat daarbij de inbreng van de CDA-achterban en de
CDA-fractie goed doorklinkt. Vraag is: “Wat voor een
gemeente wil het CDA?”. 
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Moeten we bezuinigen op kunst,
het zwembad…

…of op het onderhoud van paden en openbaar groen? 
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De golfvereniging Leeuwenbergh
ligt na de annexatie van de
Vlietzone op Haags grondgebied.
Den Haag maakte al enkele jaren
plannen om de golfvereniging te
verplaatsen om ruimte te maken
voor de aanleg van de Rotterdamse-
baan en voor bebouwing in de
Vlietzone. Dat is nu, mede onder
druk van Leidschendam-Voorburg,
van de baan. Nut en noodzaak van
verplaatsing zijn niet aangetoond.
De koerswijziging van Den Haag is
ook het gevolg van de hoge kosten
die samenhangen met verplaatsing.

Het goede nieuws werd op 5 januari
jl. per brief door de Haagse wethou-
der Peter Smit medegedeeld aan de
Commissie Ruimte in de Haagse
gemeenteraad.
Leidschendammerhout was één van
de mogelijke locaties waar de golf-
vereniging naar toe zou kunnen
worden verplaatst. Eerder viel
Kerkehout al af, vanwege bezwaar
vanuit Wassenaar. Er was ook een
gerucht dat het College van
Burgemeester en Wethouders van
Leidschendam-Voorburg afspraken
zou hebben gemaakt met de

Leidschendammerhout blijft groen
en vrij toegankelijk

Het CDA heeft in de commissie Openbaar Gebied gepleit
voor een groen Leidschendammerhout. Dit naar aanleiding
van de berichten dat de golfvereniging Leeuwenbergh
mogelijk naar de Leidschendammerhout gaat verplaatsen.
De gemeente Den Haag ziet echter geen noodzaak de golf-
vereniging te verplaatsen en zal de vereniging compense-
ren voor de enkele holes die verloren gaan als gevolg van
de aanleg van de Rotterdamsebaan. Het CDA wil dat de
Leidschendammerhout voor iedereen een prachtig open-
baar toegankelijk natuurgebied blijft.

gemeente Den Haag om de golfver-
eniging te verplaatsen. Dit bleek
niet waar te zijn. Gelukkig maar,
want de Leidschendammerhout is
één van de weinige groene gebie-
den in de Vlietzone en dat willen
we graag behouden voor onze
inwoners. Het is voor iedereen vrij
toegankelijk, wat door fietsers en
wandelaars zeer gewaardeerd
wordt. Het niet verplaatsen van de
golfvereniging heeft geen gevolgen
voor de voortgang van de
Rotterdamsebaan. Door aanleg van
deze tunnel zal het sluipverkeer in
Voorburg-west en het verkeer op
de Utrechtsebaan afnemen, wat
een gunstig effect heeft op het
leefklimaat in Voorburg. Het CDA
pleit voor een lange tunnel en
momenteel wordt uitgezocht of dit
financieel haalbaar is door een slim-
me oplossing bij knooppunt
Ypenburg.

Maarten Jansen,
CDA-gemeenteraadslid
Leidschendam-Voorburg 
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Een nieuwe website voor het 
CDA-Leidschendam-Voorburg

van de website gevuld met infor-
matie over de fractieleden,
bestuursleden en de wethouder.
Ook staat het verkiezingsprogramma
op de site. De komende periode
wordt de ontsluiting van verkie-
zingsprogramma 2010-2014 verder
uitgebreid. Het is dan mogelijk snel
op onderwerp te zoeken in het
programma. De nieuwsberichten
zijn zoveel mogelijk voorzien van
foto’s. De foto’s staan ook in de

bibliotheek, zodat de bezoeker ze
in een groter formaat kan bewon-
deren. Meer beeldmateriaal wordt
de komende tijd toegevoegd.
Vanuit het bestuur staan de publi-
caties zoals Appèl en de Au
Courant in de rubriek bibliotheek. 

Social Media
De site maakt het ook mogelijk om
op een eenvoudige manier nieuws-
berichten door te sturen aan der-
den. Onder ieder bericht staat de
button: doorsturen (per e-mail) of
doorplaatsen. Deze laatste functie
gebruikt de mogelijkheden van
Facebook, Linkedin , Twitter e.d.
Deze zogenaamde social media
bieden de mogelijkheid de infor-
matie van de fractie een brede ver-
spreiding te geven. Met de nieuwe
website hopen we de CDA-leden,
inwoners van onze gemeente en
andere bezoekers zoveel mogelijk
informatie te geven over het CDA-
Leidschendam-Voorburg. Vragen
en of ideeën zijn altijd welkom.

Dré Veelenturf, ajm.veelenturf@
leidschendam-voorburg.nl 

Sinds 1 januari 2011 beschikt de
fractie en bestuur over een nieuwe
website. De website www.cda-
leidschendamvoorburg.nl is in de
nieuwe huisstijl van het CDA uitge-
voerd. De website beschikt over een
aantal handige functies zoals het
met één klik automatisch vergroten
van het lettertype of het laten voor-
lezen van de tekst. Met name deze
laatste functie is handig voor slecht-
zienden. Inmiddels is een groot deel
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Windenergie dient geen groen doel

Windelektriciteit heeft een grote aantrekkingskracht:
de wind is gratis, het is duurzaam, vermindert CO2 uit-
stoot en vermindert onze verslaving aan fossiele
brandstof. Hoe is het mogelijk dat een helder denken-
de politicus windenergie niet steunt? We moeten voor
het goede doel wat dode vogels en een paar boze bur-
gers die geen horizonvervuiling willen, voor lief
nemen. Dragen we niet bij aan het redden van de pla-
neet? Helaas: de werkelijkheid is anders.

Variaties in de windsterkte veroorzaken grote variaties
in de elektriciteitproductie door windmolens. Als de
windsterkte met de helft afneemt, daalt de energie-
productie met een factor acht. Bovendien komen deze
variaties niet overeen met de elektriciteitsbehoefte: de
wind is niet vraag gestuurd. Dus, hoeveel windmolens
we ook neerzetten, we blijven conventionele centrales
nodig hebben om leveringszekerheid te garanderen
als het niet of minder waait. De fluctuerende wind laat
de bestaande centrales op- en afschakelen om de door
de wind veroorzaakte variaties op te vangen. Dat gaat
ten koste van de efficiency en de levensduur van deze

centrales. Vergelijk dit met het verschil in benzinege-
bruik van de auto in de file of stadsverkeer, wanneer
we steeds op trekken en remmen, met het gebruik op
de snelweg bij constante snelheid. Het extra brandstof-
gebruik kan onder omstandigheden groter zijn dan de
besparing van brandstof door de windelektriciteit. Dat
kan al optreden bij een bruto rendementsverlies van
slechts 2% van de bestaande centrales! Zie hiervoor
het artikel van De Groot en Le Pair, Spil,eind 2009).
In Duitsland en Denemarken, waar veel meer wind-
energie wordt opgewekt dan in Nederland, heeft men
nog steeds geen centrale kunnen sluiten omdat de
wind steeds “back-up” nodig heeft. In Duitsland staat
23 GigaW vermogen opgesteld, wat in de praktijk over

de afgelopen jaren gemiddeld slechts 17% van deze
hoeveelheid aan elektrisch vermogen heeft geleverd.
De windfluctuaties zorgen ervoor dat de dagelijkse
windbijdrage van 0 tot 38% van het opgestelde ver-
mogen kan bedragen. Gasturbines (straalmotoren)
worden ingezet om een deel van deze grote variaties
op te vangen, omdat die met de vereiste snelheid op-
en afgeregeld kunnen worden. Helaas zijn deze ‘cen-
trales’ tot half zo efficiënt als moderne fossiel gestook-
te centrales die meer continue draaien. Als de efficien-
cy van het totale conventionele systeem door grote
inzet van de windmolens daalt, wordt er meer CO2
geproduceerd dan er bespaard wordt. Hierbij houden
we geen rekening met de extra kapitaallasten en het
fossiele brandstofgebruik bij de constructie van de
molens en de extra hoogspanningsleidingen die nodig
zijn om de molens aan het net te koppelen. Noch in
Duitsland, noch in Denemarken, noch in Nederland
blijkt uit de beschikbare cijfers dat het brandstofver-
bruik bij de elektriciteitsproductie dankzij de windmo-
lens ook maar iets is afgenomen.

De bouwers en exploitanten van de windmolens vin-
den alles prima, want hun rendement op kapitaal
wordt door de overheid gegarandeerd. De prijs van de
elektriciteit voor ons, de gebruikers gaat omhoog, niet
omdat olie of gas duurder worden, maar tengevolge
van het gebruik van ‘gratis’ wind!

Ir. K.de Groot
Leidschendam

Een frisse windenergie

In 2011, het jaar van de molen zullen onze oude
molens weer volop in de belangstelling staan.
Nederland heeft eeuwenlang windmolens ingezet om
energie te stoppen in toentertijd dagelijkse agrarische
activiteiten in de polder: malen en pompen. 

Inmiddels heeft de nostalgie plaatsgemaakt voor de
confrontatie met de harde werkelijkheid rond de ener-
gievoorziening nu en in de toekomst. In dat verband is
ook windenergie weer opnieuw en versterkt onder de
aandacht. Wederom in de vorm van molens al heten
die tegenwoordig windturbines.
Eerst even de toekomstige energiesituatie in grote
stappen in context plaatsen.
Het wereldenergieverbruik neemt toe vanwege toena-
me van de wereldbevolking en omdat grote groepen
mensen op deze wereld zich ontworstelen vanuit een
onderontwikkeling naar een ontwikkelingsniveau dat
qua energieverbruik lijkt op dat van westerlingen. 
In een tijdspanne tot 2050 geven modellen aan dat
deze toename door de combinatie van deze grote
bewegingen tot het moment van stabilisatie van de
energieconsumptie wel eens een factor 3 zou kunnen
zijn. 
Dat zegt op zich nog niet veel. Wel als we daar tegen-

Leden in discussie

10

Eén van de conclusies van het rapport van de commissie Frissen was dat we in het CDA te
weinig het inhoudelijk gesprek hebben gevoerd over de actuele uitwerking van onze uit-
gangspunten. Het is niet erg dat we binnen het CDA van mening verschillen over de aanpak
van maatschappelijke vraagstukken, maar we moeten wel een constructief gesprek aangaan
en zoeken naar de beste oplossing. De artikelen van onze afdelingsleden ir. K. de Groot en
Theo Senden belichten verschillende kanten van het windenergievraagstuk. Een mooi
onderwerp voor een volgende serie huiskamergesprekken!

Oud en nieuw! Voor of tegen?
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Timmerfabriek

Groenewegen B.V.

Vlietweg 3 hoek Nieuwstraat   2266 KA Leidschendam 
Tel. 070 - 327 35 16

het
adres

voor hout
deuren en 

plaatmateriaal

over plaatsen dat de meeste energie op dit moment
wordt gegenereerd uit fossiele bronnen (kolen,
aardolie en gas). En nou net deze energiebronnen
raken op den duur op. Dat is niet van vandaag op mor-
gen maar in deze eeuw zullen deze bronnen niet meer
in staat zijn de volledige energiebehoefte te kunnen
blijven dekken. Tot die tijd worden fossiele bronnen
maximaal benut en uitgeput om aan de toenemende
energievraag te kunnen blijven voldoen. Een belang-
rijk negatief gevolg hiervan is de toename van CO2
uitstoot en daarmee de kans op onbeheersbare kli-
maatverandering. 

Breed is de onderkenning voor verandering in de ener-
gievoorziening en de noodzaak om andere bronnen
voor energievoorziening te gaan gebruiken. En dan
natuurlijk het liefst duurzame bronnen, oftewel bron-
nen die nooit op kunnen raken en die geen negatieve
invloed hebben op het leefmilieu van de mens. Dan
komen onmiddellijk de bronnen zon, water en natuur-
lijk ook wind in beeld.

De technische en commerciële wereld heeft zich
gestort op de ontwikkeling van manieren om deze
bronnen ook daadwerkelijk een acceptabele, voldoen-
de betrouwbaar en kwantitatief voldoende energiele-
verancier te laten zijn.
Als we ons beperken tot de windenergiesector is deze
daarin nog niet geslaagd. Immers energie uit wind is
duur, levert maar een zeer beperkt deel van de ener-
giebehoefte en biedt nog geen gegarandeerde leve-
ringszekerheid.

Toch maakt de techniek enorme schreden voorwaarts.
Op alle gebieden van de windenergietechniek , het
ontwerp van de windturbine, de elektriciteitsgenera-
tie, de levering aan het elektriciteitsnet, de regelingen
die daarmee gemoeid zijn, de geografie en ontwerp
van windparken enz. wordt winst geboekt. De ver-
wachting is dan ook dat windenergie op den duur zijn
plek in het totale energieplaatje zal vinden.

Windenergie zal altijd een bescheiden plek innemen in
de totale energievoorziening. Voor de totale energie-
voorziening is van belang dat alle andere energietech-
nieken ontwikkeld worden en gereed gemaakt wor-
den voor een duurzame inzet in onze nieuwe energie-
toekomst. In de huidige transitieperiode is het van
belang dat alle verantwoordelijken, overheid en priva-
te sector, lokaal en mondiaal, op tijd aan de juiste
knoppen draaien zodat de energievoorziening voor
iedere wereldburger niet in gevaar komt.

Alle zeilen moeten daartoe worden bijgezet. En met
alle zeilen zijn we ook weer terug bij de oude molens;
met alle zeilen bij konden ook deze maximaal leveren.
Hoe dan ook, de toekomst zal het leren. Naar analogie
met een bekend gezegde wil ik er alleen nog aan toe-
voegen: 

“Wie wind heeft zal energie oogsten.”

Theo Senden
Voorburg

GGeeooppeenndd
ma. t/m vrij van

9.00 uur tot 17.30 uur
do. avond tot 21.00 uur
za. 9.00 tot 17.00 uur

Herenstraat 6 - 6a
2271 CG  Voorburg
Tel. 070 - 3694307

DROGISTERIJ - SCHOONHEIDSSPECIALISTEN
REFORMARTIKELEN - ALTERNATIEVE THERAPEUTEN
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